
Szakmai beszámoló – XXIII. Parasztolimpia / Parasztpárbaj 

 

Egynapos rendezvényünket hagyományainkhoz híven pünkösdvasárnap tartottuk meg, 2023.05.28-án. 

Évről-évre újabb kihívások, ötletek, tervek merülnek fel az előkészületek és az esemény során.  

Mindenekelőtt egy sajnálatos ténnyel kell kezdenem: A XXIII. Parasztolimpia nevezetű rendezvényünket a 

Magyar Olimpiai Bizottság kifejezett kérése alapján (ők levélben jelezték számunkra, hogy az olimpiai 

jelképeket többé nem használhatjuk) át kellett neveznünk. A pályázat benyújtásakor erről még nem volt 

tudomásunk, de kénytelenek voltunk döntésük előtt fejet hajtani, miután hiába próbálkoztunk meggyőzni 

őket.  

Íme az idei plakátunk. Minden évben nagy hangsúlyt fektetünk az egyediségre és a kellő kidolgozottságra: 

 

 

 

A program főzőversennyel kezdődött, amelyre rekordszámú, 13 csapat nevezett. Úgy tűnik, pár évvel ezelőtt 

kifejezetten jó döntés volt felvenni a programok listájára. Azt sajnos nem tudjuk, miből fakadt ez a nagy 

érdeklődés, mindenesetre reménykedünk abban, hogy ezt a szintet a jövőben is tartani tudjuk. 

 



A tavalyi tapasztalatok azt mutatták, hogy a gyerek-, egyéni- és páros versenyekre nincs igazán kereslet. Az 

emberek egyre kevésbé akarnak aktívan kikapcsolódni. Mindezek tükrében az imént említett versenyeket 

idén kihagytuk a kínálatból. Én személy szerint nem szeretném végleg elengedni ezeket, mert igenis 

fontosnak, sőt, egyedinek tartom azt, amit mi véghez viszünk. Ha a forrásaink engedik, és újra meg tudjuk 

szervezni nagysikerű rendezvényünket, úgy a versenyeink megreformálásán, jobb marketingelésén sokat kell 

majd töprengenünk és dolgoznunk. 

 

Ugyan a gyerekversenyek kikerültek kínálatunkból, de a 10 órától 18 óráig tartó kézműves foglalkozást 

megtartottuk, mert arra mindig hatalmas igény van. Profik tartják a foglalkozásokat, amelyet kimagasló 

színvonalon végeznek. 

A személyzet roppant felkészült volt, az óvodásokra is gondoltak, nekik ismét hoztak külön színezőket, 

különleges kiegészítőket. Ezen felül arcfestéssel, csillámtetoválással, hennával, léggömb tekergetéssel várták 

a fiatalságot. 4 fővel koordinálták a programot, amelyet több tucat gyerek élvezhetett. 

 

 

 

Úgy látjuk, van értelme a légváraknak és a bikarodeónak, színesítik a kínálatunkat, a nap folyamán sokan 

meglátogatták ezeket. Sok szülő már-már gondterhelt volt, miként csábítsa haza gyermekét ezektől és a 

kézműveskedéstől. Úgy érzem, hogy ezeket sem szabad kihagynunk a legközelebbi alkalomkor. 



 

 

A lovasprogram tekintetében némi módosítást kellett eszközölnünk a terveinkhez képest. Úgy éreztük, hogy 

ha minden évben csikós bemutatót takar a lovasprogram, úgy egyre kevésbé fogja ez lázba hozni a 

látogatókat. 

Szerencsére találtunk egy lovas kaszkadőr csapatot, akik műsora sokakban elismerést keltett, igazán 

dicsérték. 3 lovassal és 3 lóval érkeztek, látványos, filmekben látott trükkökkel, mozdulatokkal kápráztatták 

el a nagyérdeműt. 

 

 



Az 5 fős csapatverseny mindig sok nézőt érdekel, ez idén sem volt másképp. Hosszú volt az akadálypálya, 

variáltunk a formáján, az irányán, a feladatokon és azok sorrendjén is. Összesen 18 versenyszámban kellett 

jól teljesíteniük a vetélkedni vágyóknak. Itt a sok régi próba mellett (fafűrészelés, diótörés, bálagurítás, 

tojásdobálás) mellett új elemet is becsempésztünk, amely a „falusi csizma rex” nevet kapta (mint egy régi 

rexasztalnál, csak itt a „gomba” feladatát véndő látta el, a golyókat pedig lecseréltük egy hárságyi 

esztergályos által készített fabábukra). 

Szívfájdalmunk, hogy csupán 6 csapat nevezett, de így nem volt csúszás, időben be tudtuk fejezni a 

díjkiosztást és a pálya elpakolását is. 

2 év kihagyás után ismét jött horvát csapat, akik ráadásul az első helyezést is bezsebelték. 

 

 

 

 

Több, mint 60 környékbeli településen helyeztünk ki plakátokat, a rendezvény hetében a Dunántúli Naplóban 

is szerepelt az eseményünk. Ezeken felül hirdettünk facebookon is, volt cikk rólunk a bama.hu oldalon, a 

Rádió 1 Pécs egyik műsorában is készítettek velem riportot, valamint az RTL Klub egyik stábja ismét eljött 

hozzánk forgatni, amelynek eredményét pár nappal később a „Fókusz” című műsorban mutatták be. Nagy 

örömünkre szolgál, hogy még ha pici falu is a mienk, mégis tudunk szerepelni olyan TV adásban, amelyet több 

százezer ember figyel. Ennek hatására már jelezték ismerősök, hogy legközelebb mindenképp szeretnének 

nevezni. Még dolgoznunk kell azon, hogy újra reneszánszát élje az 5 fős csapatverseny, amely a gerincét 

képezi a rendezvénynek. 

 



A kötelező nyilvánosságra hozatal ezeken felül a rendezvény helyszínén kihelyezett projekttáblával, valamint 

plakátokkal lett teljes. 

 

 

 



Mindig nagyon nehéz kézműveseket találni. Sok olyan rendezvény van Pünkösdkor, amelyek nagyobbak 

nálunk, több látogatót vonzanak. Idén már annyiban fejlődtünk, hogy nemcsak személyesen kerestünk meg 

kézműveseket, hanem nagyon sok facebook csoportban hirdettünk. Ezáltal jött hozzánk gombaárus, horgolt 

termékes, de nagyon sok sörsátras is megkeresett minket (sajnos ez még nem akkora esemény, hogy több is 

elférjen, így 1-nek tudtunk helyet biztosítani). 

Kézműveseket tekintve a tavalyi szintet tudtuk hozni, 15-en jelezték, hogy szeretnének árusítani. Közülük 1-

2 kivételével el is tudtak jönni Somogyhárságyra.  

Több ékszer- és textilárus is jelen volt, fából készült termékeket is vehettek a látogatók. Tavaly felvettük a 

kapcsolatot a Patrónus Szociális Szövetkezettel, ők idén sajnos nem tudtak eljönni, de bízunk abban, hogy a 

következő alkalommal ők is képviseltetni tudják magukat. Célunk az, hogy egyre több  kézműves jöjjön el 

hozzánk, amely növelné az esemény színvonalát és a látogatottságot. 

 

 



Természetesen látogatóink ingyenesen vehettek részt a programokon, ennek, valamint a színvonalas 

programoknak köszönhetően bőven 1000 fő fölötti érdeklődő volt jelen ezen a napon.  

 

A késő délutáni / kora esti programokra nagyon sokan voltak kíváncsiak, ekkor indult be igazán az élet. 

Szomszédnéni Produkciós Iroda, a PTE Brass Band, majd a Children of Distance műsoránál sok százan álltak a 

fedett színpad előtt. Ugyan ezek közül talán az elsőt és utolsót tekinthetjük húzóneveknek, mégis a PTE Brass 

Band pörgette fel igazán a hangulatot. 

 

 

 



 

 

A színpadfedés remekül bevált, szerencsére csak a napsugarak ellen kellett védenie a fellépőket, de már a 

látványától is sokkal színvonalasabbnak, profibbnak tűnt a rendezvény. 

 

Nagy örömünkre szolgált a helyi civilek és a többi szervezet (Polgárőr Egyesület, Nyugdíjas klub, 

önkormányzat) összefogása, sokan erőt, energiát, időt nem kímélve segédkeztek abban, hogy kis 



községünkben újra valami nagyszabású történjen. Őszintén bízunk benne, hogy ez a lelkesedés másokra is 

hatással lesz és egyre több ember fog tenni a közösségért, a községért, hogy ne csak éljünk a faluban, hanem 

éljünk érte is.  

 

 

 

Az estét a tűzijáték tette színpompássá, amelyet sokak kérésére bál követett éjfélig.  

 



Azt vettem észre, hogy igenis van létjogosultsága a rendezvényünknek. Akik először jönnek, azok 

álmélkodnak a kis településünkön és azon, mi mindent igyekszünk belezsúfolni ebbe az egy 

rendezvénynapba. Rajtuk kívül a nagy többség nem először látogatott ki hozzánk, öröm látni, hogy évről-évre 

sokan visszatérnek, legalább erre az egy napra.  

Vannak már tervek és ötletek, miket csinálnánk másképp, ha lesz forrásunk. Bízunk abban, hogy szintet 

tudunk lépni és a kilátót is fel tudjuk újítani. Idén a tavalyi hibáinkból tanulva próbáltunk egy picit kevesebbet 

markolni, de azokat igazán megfogni, ha már csinálunk valamit, azt csináljuk jól alapon. 

Nagyon szerettük volna a fakitermelő versenyt megtartani, de egyelőre falakba ütköztünk. Szükséges hozzá 

megfelelő erdészet, aki támogat minket, egyéb biztonsági feltételek, stb. Tekintetbe véve, hogy a 

látogatottságunk szépen gyarapszik az elmúlt években, úgy éreztük, nem lesz elég pusztán a polgárőrség 

rendfenntartás végett, ezért biztonsági szolgálatot fogadtunk fel, a fakitermelő versenyre tervezett keretet 

inkább a biztonságra fordítottuk. Már ezzel a (költség)tényezővel is számolnunk kell, ha a magas színvonalat 

tartani kívánjuk. 

 

Összességében -hála az időjárásnak is- roppant gördülékenyen zajlott az esemény, komolyabb problémák 

nélkül. Szervezésben is ugyan kell még fejlődnünk, de a tavalyihoz képest nagyságrendekkel ügyesebben 

vettük az akadályokat és jobban mentek az előkészületek is. Hálás vagyok a lehetőségért és a közreműködő 

csapatért.  

 

 

 

 

 

 

 

  
 
 Fáth Gergely 
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